
P R O T O K Ó Ł  Nr III/2014 
z obrad XLV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

z/s w Mszanowie 
 
 

Sesja odbyła się w dniu 26 marca 2014 roku, w sali narad Gminnego Centrum Kultury w 
Mszanowie i trwała do godz. 12:45. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz. 9:00 otworzył XLV Sesję Rady Gminy. Po 
powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczą wszyscy 
radni. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radny powiatu nowomiejskiego Wacław Jabłoński 
- Komendant Powiatowy Policji w Nowym Mieście Lub. Mieczysław Wójcik  
- Z-ca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Mieście Lubawskim Leszek 
Zagórski  (wym. w załączniku nr 2) 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska  
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło  
- Komendant Ochotniczych Straży Pożarnych Janusz Łupaczewski 
- Lidia Kołecka przedstawicielka Placówki Terenowej Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego w 
Nowym Mieście Lubawskim 
- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Zapytania i wnioski. 

7. Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście Lubawskim w 
2013 roku. 

8. Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Nowym 
Mieście Lubawskim w 2013 roku. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2014-
2034.  

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie na rok 2014.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej, dotyczących 
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu funduszu zdrowotnego dla nauczycieli szkół i 

placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie. 
14. Podjęcie uchwały w likwidacji Szkoły Podstawowej im. Janusza Korczaka w Tylicach. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wzniesienie i lokalizację pomnika generała 

brygady Adolfa Mikołaja Waraksiewicza w Gminie Nowe Miasto Lubawskie 
16. Podjęcie uchwały w sprawie apelu do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w 

Warszawie w sprawie budowy chodnika wzdłuż drogi Krajowej nr 15 na odcinku Łąki Bratiańskie – 
Bratian. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie do Programu Odnowy 
Wsi Województwa Warmińsko-Mazurskiego pn. „Wieś Warmii, Mazur i Powiśla miejscem, w którym 
warto żyć...” oraz zgłoszenia sołectwa Mszanowo do ww. Programu. 

18. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
19. Zamknięcie obrad Sesji. 



Przebieg obrad: 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Zmian nie zgłoszono. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 
 
Ad 3 
Sekretarzem obrad Sesji wybrano radnego Stefana Ławickiego.  
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z obrad XLIV Sesji. 
Sekretarz obrad XLIV Sesji radny Przemysław Kotewicz oświadczył, iż zapoznał się z protokołem z 
poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XLIV Sesji Rady Gminy. 
 
Ad 5  
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Wójt przedłożył sprawozdanie z swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 26 lutego do 25 marca 
2014 r. 
27.02.2014  
- Wójt uczestniczył w Walnym Zgromadzeniu Gminnej Spółki Wodnej. 
- oraz w Gali Sportu Nowomiejskiego. 
28.02.2014  
- Spotkał się z Burmistrzem Nowego Miasta Lubawskiego, 
- Uczestniczył w obchodach Narodowego Dnia Pamięci „Żołnierzy Wyklętych” zorganizowanych przez 
Szkołę Podstawową w Radomnie. 
1.03.2014  
- Uczestniczył w obchodach  Gminnego Dnia Kobiet w Jamielniku i Bagnie, a w Radomnie i Tylicach 
władze Gminy reprezentował Przewodniczący Rady. 
03.03.2014 
- W Urzędzie Marszałkowskim podpisał umowę o dofinansowanie remontu świetlicy w Nawrze. 
- Sekretarz Gminy w imieniu Wójta uczestniczyła w konferencji „Partnerstwo publiczno-prywatne w 
praktyce" na której wręczono także podziękowania Ministra Gospodarki oraz Ministerstwa Skarbu 
Państwa za aktywne propagowanie idei i ducha przedsiębiorczości. Z terenu Gminy wyróżnieni zostali 
Pan Adam Dąbrowski z Tylic oraz Pan Bolesław Groszkowski z Gwiździn. 
- Wójt podpisał umowę z Bankiem Spółdzielczym na obsługę bankową Gminy. 
- Uczestniczył w zebraniach wiejskich w Lekartach i Skarlinie. 
04.03.2014 
- Brał udział w obchodach Święta Patrona Szkoły w Gwiździnach. 
- Uczestniczył w obchodach Gminnego Dnia Kobiet w Skarlinie. 
- Uczestniczył w zebraniach wiejskich w Pustkach i Radomnie. 
05.03.2014 
- Wójt wręczył Panu Groszkowskiemu podziękowanie Ministra Gospodarki oraz Ministerstwa Skarbu 
Państwa za aktywne propagowanie idei i ducha przedsiębiorczości. 
- Spotkał się z przedstawicielami firmy ZETO. 
- Uczestniczył w zebraniach wiejskich w Jamielniku i Bagnie.  
06.03.2014 
- Uczestniczył w zebraniach wiejskich w Pacółtowie i Tylicach. 
07.03.2014  
- Uczestniczył w obchodach Gminnego Dnia Kobiet w Pacółtowie i Nawrze, natomiast w Chroślu, 
Nowym Dworze Bratiańskim i Gryźlinach władze Gminy reprezentował Przewodniczący Rady. 

 



08.03.2014  
- Uczestniczył w obchodach Gminnego Dnia Kobiet w Kaczku, Pustkach, Lekartach, Bratianie, natomiast 
w Gwiździnach reprezentował Wójta Dyrektor GCK. 
09.03.2014 
- Dyrektor GCK reprezentował Wójta w obchodach Gminnego Dnia Kobiet w Mszanowie. 
10.03.2014  
- Wziął udział w spotkaniu  Społecznego Komitetu Fundacji Sztandaru Komendy Powiatowej Policji.   
- Uczestniczył w zebraniu wiejskim w Gwiździnach. 
11.03.2014  
- Spotkał się z Prezesem firmy Wapnopol w sprawie inwestycji drogowych, 
- Uczestniczył w zebraniach wiejskich w Nawrze i Mszanowie. 
12.03.2014  
- Spotkał się z Dyrektorem Olsztyńskiego Oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w 
sprawie budowy chodnika przy drodze krajowej w Bratianie.  
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Skanska w sprawie inwestycji drogowych. 
- Uczestniczył w zebraniach wiejskich w Gryźlinach, Nowym Dworze Bratiańskim i Chroślu. 
13.03.2014  
- Spotkał się z Dyrektorami Szkół w sprawie organizacji roku szkolnego. 
- Uczestniczył w zebraniach wiejskich w Kaczku i Bratianie. 
14.03.2014  
- Wziął udział w spotkaniu hodowców bydła mlecznego, na którym Wójt wyróżnił pięciu najlepszych 
hodowców z terenu Gminy.  
19.03.2014  
- Spotkał się z Prezesem Polskiego Związku Wędkarskiego w celu omówienia spraw związanych z 
utrzymaniem czystości i porządku nad jeziorami w Tylicach i Gwiździnach. 
20.03.2014 
- W imieniu Wójta Komendant Gminny OSP pogratulował uczestnikom Turnieju wiedzy pożarniczej 
„Młodzież zapobiega pożarom”. 

24 - 25.03.2014  
- Uczestniczył w Konferencji Samorządu i Oświaty. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt i urzędnicy podejmowali następujące działania: 
 
W okresie od 25 lutego do 25 marca br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- nawieziono 10 ton tłucznia na drogę gminną  Nawra Ustronie, 
- nawieziono 250 ton otoczaka na drogę gminną Radomno Tabory; materiał pozyskano nieodpłatnie, 
także transport nieodpłatnie zapewnili miejscowi rolnicy, 
- przeprowadzono równanie dróg gminnych w Pacółtowie, Gwiździnach, Nawrze i Bratianie, 
- usunięto poziomowy piasek i oczyszczono chodniki w Bratianie i Gwiździnach, 
- wykonano ręczne prace związane z miejscową naprawą dróg w Tylicach, Bratianie, Nowym Dworze 
Bratiańskim, Nawrze i Jamielniku, 
- zdemontowano płoty przeciwśnieżne w Skarlinie i Bratianie. 

 
W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec lutego br. było 771 zarejestrowanych osób 
bezrobotnych, czyli o 32 osoby mniej niż według stanu na koniec stycznia br. 

 
Przeprowadzono zamówienia publiczne do 14 tys. euro na dzierżawę urządzenia samoczynnie 
rejestrującego przekroczenie dopuszczalnej prędkości (fotoradar) wraz z wyposażeniem oraz obsługą 
techniczno-serwisową. 
Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 14 tys. euro na: 
- Prowadzenie obsługi bankowej budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie i podległych jednostek. 
- Budowa drogi gminnej Bratian – Kaczek oraz ulic osiedlowych  w miejscowości Bratian - Etap I 
(podpisano umowę tylko na zadanie dotyczące budowy kanalizacji deszczowej). 

Trwają prace związane z budową sieci wodociągowej Gwiździny - Tyliczki (Trasa nr 3) o długości          
4 894 m. Wartość zlecenia 297 tys. zł. Dodatkowo Zakład Usług Komunalnych wniósł niefinansowy 
wkład własny w postaci robocizny. 



- Dokonano odbioru końcowego sieci wodociągowej o długości 490 m w miejscowości Gwiździny. Sieć 
PVC 110 mm o łącznej długości 490 m kosztowała 57 845 zł. 

Gmina otrzymała dofinansowanie na „Budowę wiaty i ścieżki edukacyjnej w Jamielniku” w wysokości    
10 tys. zł. Całkowity koszt inwestycji zaplanowano na 26 750 zł. W związku z tym, że przyznana kwota 
dofinansowania jest niższa o 3 375 zł. od kwoty wnioskowanej, planowany całkowity koszt inwestycji 
może ulec zmianie.   

Otrzymaliśmy dofinansowanie inwestycji pn. „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z budową odcinka 
sieci wodociągowej w miejscowości Pacółtowo”. Planowany całkowity koszt tego zadania to prawie 4 
mln zł, w tym planowane dofinansowanie to niecałe 2,6 mln zł, a planowany wkład własny 1.4 mln zł. 
Inwestycja będzie realizowana ze środków Unii Europejskiej w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2007-2013. 

Otrzymaliśmy 1 000 zł dotacji od Wojewody Warmińsko – Mazurskiego na utrzymanie mogił wojennych 
w Skarlinie i Jamielniku. Całkowity koszt realizacji tego zadania wyniesie 1200 zł. 

Zawarto umowę na dofinansowanie zadania pn. „Przebudowa i remont zabytkowej świetlicy wiejskiej w 
Nawrze”. Planowany koszt całkowity 53 tys. zł, w tym dofinansowanie w wysokości 43 tys. zł. Środki 
przyznano w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013.  

Złożono wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej o 
dofinansowanie projektu „Zakup samochodu strażackiego dla OSP w Bratianie” ze środków 
Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2007 – 2013. Całkowity koszt projektu 
zaplanowano na kwotę 672 tys. zł, w tym 538 tys. zł. dofinansowania. 

Ośrodek Pomocy Społecznej złożył wniosek o dofinansowanie projektu w ramach konkursu 
"Przeciwdziałanie przemocy w rodzinie i przemocy ze względu na płeć” w ramach NMF 2009-2014 . 
Projekt  przeszedł pozytywną oceną pod względem formalnym i merytorycznym, jednakże z uwagi na 
brak wystarczającej kwoty alokacji nie uzyskał dofinansowania. 

Zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym:  
- 26.02.2014r.  w sprawie udzielenia upoważnienia dla Sekretarz Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 4.03.2014r. w sprawie  powołania Komisji ds. przeprowadzenia konkursu na stanowisko gońca, 
- 5.03.2014r. w sprawie zmiany Regulaminu Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych, 
- 10.03.2014r. w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie do zasobu mienia komunalnego nieruchomości 
Skarbu Państwa, składającej się z działki oznaczonej numerem ewidencyjnym 75, położonej w obrębie 
geodezyjnym Jamielnik, 
- 11.03.2014r. w sprawie zmiany uchwały nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014r. 
- 11.03.2014r. w sprawie zmiany Regulaminu Pracy Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie, 
- 11.03.2014r. w  sprawie dodatkowych dni wolnych od pracy w Urzędzie Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie  w 2014r. 
- 12.03.2014r. w sprawie wyznaczenia miejsc przeznaczonych na bezpłatne umieszczanie urzędowych 
obwieszczeń wyborczych i plakatów komitetów wyborczych w wyborach do Parlamentu Europejskiego, 
- 13.03.2014r. w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady doskonalenia 
nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia nauczycieli zatrudnionych w jednostkach oświatowych 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie na rok 2014. 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 

Pani Lidia Kołecka  z Placówki Terenowej Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego w Nowym 
Mieście Lubawskim podziękowała za możliwość przedstawienia projektu skierowanego do sołtysów. W 
ramach projektu „Bezpieczna Wieś” realizowanym w województwie sołtysi mogą wziąć udział  w 
szkoleniu w zakresie udzielania pierwszej pomocy przedmedycznej. Szkolenie kończy się egzaminem 
państwowym. Zapisy przyjmowane są w biurze KRUS w Nowym Mieście Lubawskim.   



 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał dlaczego załącznik nr 3 do projektu uchwały w sprawie zmiany 
budżetu, który w dniu dzisiejszym otrzymaliśmy tak bardzo różni się od otrzymanego z zawiadomieniem 
na sesję.  
 
Sołtys Anna Dymowska zapytała radną Barbarę Grzywacz dlaczego w ubiegłym roku była przeciwna 
utworzeniu funduszu sołeckiego. Pani sołtys uważa, że polbruk, który jest składowany przy świetlicy, a 
zakupiony z funduszu sołeckiego powinien być przeznaczony na wiejskie ulice, a nie na budowę 
chodnika kolejowego. Wiele ulic osiedlowych jest nieutwardzonych, jest tylko tabliczka z nazwą ulicy.  
 
Radny Stefan Ławicki nawiązał do sprawozdania Pana Wójta i poprosił o więcej informacji dotyczących 
spotkania z Dyrektorem Oddziału Olsztyńskiego Dyrekcji Krajowej Dróg i Autostrad.  
Zapytał również o przebieg prac związanych z budową drogi Bratian-Kaczek. 
 
Radny Andrzej Pieńczewski mając na uwadze przykry incydent podczas ubiegłorocznego festynu z 
okazji Dni Rodziny w Skarlinie, radny zapytał, czy i w jaki sposób przewiduje się zabezpieczenie tej 
imprezy w tym roku. Czy Gmina zapewnia jakieś ubezpieczenie, czy sołectwa pozostają same. Sprawa 
incydentu z poprzedniego roku jest nie zakończona do dnia dzisiejszego 
 
Radny Józef Szczepański zapytał o remont drogi w kierunku cmentarza. Ta inwestycja jest wykazana w 
załączniku nr 3 do zmiany budżetu. 
Radny zgłosił zły stan drogi wojewódzkiej za Tylicami w kierunku Kulig. Po remoncie powstało jeszcze 
więcej dziur. Wnioskował o naprawę drogi powiatowej z Tylic do Mroczenka. 
Radny Szczepański zgłosił, że na zebraniu wiejskim mieszkańcy wnioskowali o wydłużenie terminu 
płatności za wodę z 7 dni od 14 dni.    
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał czy zostały usunięte problemy z uruchomieniem szatni na boisku w 
Radomnie. 
 
Sołtys Roman Sienkowski wnioskował o ustawienie lustra na drodze krajowej  przy wyjeździe z ulicy 
Długiej oraz ustawienie znaku ograniczenia prędkości nawet do 20km/h na moście i przy szkole w 
Bratianie. 
 
Ad 7 
Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście Lubawskim w 2013 
roku stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Sprawozdanie w formie prezentacji multimedialnej przedstawił Pan Komendant. Szczególnie 
podziękował Panu Wójtowi i radnym za wsparcie finansowe Komendy w latach 2010-2013 w kwocie 
60.099,80 zł.   
Pytań nie zgłoszono. 

 
Ad 8 
Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Mieście 
Lubawskim w 2013 roku. 

Sprawozdanie w formie prezentacji multimedialnej przedstawił Z-ca Komendanta. Omówił stan kadrowy 
– 46 etatów mundurowych, potrzeby szkoleniowe, działalność prewencyjną, budżet Komendy w 
porównaniu do roku 2011 i 2012, ilość interwencji – spadek o 100 w porównaniu do roku 2012. Dwie 
jednostki z terenu Gminy ze Skarlina i z Bratiana są w systemie ratowniczo-gaśniczym. OSP w 
Gwiździnach czyni starania o przyjęcie do systemu. Komenda planuje zakup samochodu i wnioskuje o 
wsparcie finansowe.  
Pytań nie zgłoszono. 

 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę, po czym wznowił obrady. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2014-2034.  

Skarbnik poinformowała, że zmiany prognozy finansowej polegają na aktualizacji jak w zmianach 



budżetu Gminy. 
 
Pytań nie zgłoszono.  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLV/304/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLII/280/2013 z dnia 18 grudnia 2013 rok u w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na 2014-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
na rok 2014.  
 
Skarbnik odpowiedziała na pytanie radnego Wiśniewskiego i wyjaśniła, że przez pomyłkę radni nie 
otrzymali strony 2 i 4 załącznika nr 3 do uchwały w sprawie zmiany budżetu. Za pomyłkę przeprosiła. 
Dziś przed Sesją radni otrzymali nowy projekt budżetu dlatego, że do budżetu wprowadzono 
dofinansowanie na budowę kanalizacji w Pacółtowie.   
W załączniku nr 1: 
- zmniejszenie dotacji celowej o kwotę 64 737,16 zł otrzymanej ze środków unijnych na zadanie 
„Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z budową odcinka sieci wodociągowej w miejscowości 
Pacółtowo”. Powyższa zmiana związana jest z otrzymaniem dofinansowania na to zadanie ze środków 
RPO w wysokości 80%, a nie jak zakładano wcześniej ze środków Programu Regionalnego 
Infrastruktura i Środowisko w wysokości 85%, 
- w rozdziale 7005 § 628 zwiększenie o 35 000,00 zł tj. planowane pozyskanie środków z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na zadanie pn. 
„Termomodernizacja 2 obiektów użyteczności publicznej w Gminie Nowe Miasto Lubawskie”.   
- w rozdziale 75801 zmniejszenie subwencji oświatowej o kwotę 72 245,00 zł w związku otrzymaniem z 
Ministerstwa Finansów informacji o ostatecznych kwotach subwencji na 2014 rok, 
- w rozdziale 92109 § 627 zwiększenie o kwotę 77 692,48 zł związanej z realizacją projektu „Okno na 
świat – przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu w Gminie Nowe Miasto Lubawskie”. 
Zmiany w planie wydatków dotyczą: 
- w rozdziale 010  zmniejszenia wydatków dotyczących zadania „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej 
wraz z budową odcinka sieci wodociągowej w miejscowości Pacółtowo” w części finansowanej ze 
środków unijnych o kwotę 52 677,16 zł, oraz zwiększenia wkładu gminy w finansowanie projektu o kwotę 
59 632,48 zł. Powyższa zmiana związana jest z faktem iż Gmina pozyskała dofinansowanie w wysokości 
80% kosztów inwestycji a nie w wysokości 85% kosztów inwestycji, jak zakładano pierwotnie, 
- w dziale 700 zwiększenie na zabezpieczenie środków w wysokości 5 000,00 zł na koszty komornicze, 
- w dziale 700 w wydatkach inwestycyjnych wprowadza się do budżetu zadanie inwestycyjne pn. 
„Termomodernizacja 2 obiektów użyteczności publicznej w Gminie Nowe Miasto Lubawskie” – w 
wysokości 45 000,00 zł (wkład własny 10 000,00 zł, planowane dofinansowanie 35 000,00 zł),                          
- w rozdziale 75014 § 451 zaplanowano środki w wysokości 2 000,00 zł na opłaty sądowe związane z 
zabezpieczeniem należności podatkowych na podstawie hipoteki; 
- w rozdziale 75023 zmniejszenie o 28 000,00 zł z zakupów usług pozostałych - wydatki na usługi 
pocztowe, a zwiększenie na wynagrodzenie gońca, 
- zmniejszenie środków w rozdziale 75095 § 4300 o kwotę 21 222,42 zł na wkład własny w związku z 
nieotrzymaniem dofinansowania na projekt pn. „Działajmy razem na rzecz rozwoju Nowomiejskiego 
Obszaru Funkcjonalnego”, 
- w rozdziale 75405 § 3000 zabezpiecza się środki w kwocie 2500 zł na zakup sztandaru dla Komendy 
Powiatowej Policji w Nowym Mieście Lubawskim, 
- w rozdziale 75412 § 436 zabezpieczamy 1.000 zł na powiadamianie sms członków OSP, 
- w rozdziale 75023 § 4210 zaplanowano środki w wysokości 700,00 zł oraz w rozdziale 80101 § 4210 w 
wysokości 3 120,00 zł na zakup internetowej aplikacji iArkusz do przygotowania arkusza 
organizacyjnego placówek oświatowych oraz środków w wysokości 2 100,00 zł  na szkolenia z programu 
iArkiusz,  



- zabezpieczenia środków w rozdziale 90019 w wysokości 1 000,00 zł na opłatę za korzystanie ze 
środowiska za 2013 rok. 
W załączniku nr 3 jest zmiana w pozycji 8 – budowa sieci kanalizacji sanitarnej w Pacółtowie. Kwoty 
wynikają z ostatecznej kwoty dofinansowania.  
W załączniku nr 4 zmieniono źródło dofinansowania na Regionalny Program Operacyjny i dostosowanie 
kwot do aktualnych. 
W załączniku nr 5 zwiększono plan przychodów z tytułu wolnych środków jako nadwyżki środków 
pieniężnych na rachunku bankowym do kwoty 1 522 442,58 zł. 
Wymienione powyżej zmiany powodują powstanie deficytu budżetowego w wysokości 827 494,90 zł, 
który zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi z wolnych środków.  
Po dokonanych zmianach dochody budżetu na 2014 rok wynoszą 29 317 940,56 zł, zaś wydatki 
30 145 435,46 zł. 
 
Przewodniczący Rady zapytał na co zarezerwowane zostało 5000 zł na komorników. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że jest to związane z eksmisją z mieszkań komunalnych. 
 
Wójt wyjaśnił, że te środki przewidziane są na przeprowadzenie eksmisji z lokalu w Jamielniku.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał jakie obiekty będą objęte termomodernizacją. 
 
Wójt odpowiedział, że to będzie Szkoła Podstawowa w Tylicach i świetlica wiejska w Kaczku. Gmina 
przystąpi do konkursu ogłoszonego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska na 
termomodernizację budynków użyteczności publicznej.  W szkole w Tylicach przewiduje się wymianę 
pieca i kilku okien, natomiast w Kaczku termomodernizacja budynku świetlicy. Są to nowe inwestycje. 
 
Skarbnik poinformowała, że planuje się całkowity koszt tych inwestycji 45 000 zł, w tym wkład własny 
Gminy 10 000 zł, natomiast 35 000 zł pozyskać z Funduszu.   
 
Innych pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLV/305/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 rok u w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Komendant Powiatowy Policji podziękował za uchwalenie dofinansowania na sztandar w kwocie 2500 zł. 
 
Wójt wyjaśnił, że wszystkie samorządy powiatu nowomiejskiego łącznie z powiatem partycypują w 
kosztach zakupu tego sztandaru. Wszystkie jednostki przeznaczają 2500 zł. Koszt sztandaru 15000 zł. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej, dotyczących utrzymania 
grobów i cmentarzy wojennych 
 
Pani Judyta Witkowska wyjaśniła, że na wniosek Wójta, Wojewoda Warmińsko-Mazurski przyznał 1000 
zł na 2014 rok na utrzymanie grobów i cmentarzy wojennych. Wkład własny Gminy wynosi 200 zł.  
Przewiduje się renowację grobów w Jamielniku i Skarlinie. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLV/306/2014 w sprawie  
przyj ęcia zadań z zakresu administracji rz ądowej, dotycz ących utrzymania grobów i cmentarzy 



wojennych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 
 
Wójt wyjaśnił, że do 31 marca trzeba podjąć decyzję o wyodrębnieniu funduszu sołeckiego na przyszły 
rok. Dziś sytuacja jest zupełnie inna niż przed rokiem. W ubiegłym roku Wójt postulował o wstrzymanie 
wyodrębniania funduszu sołeckiego na rok lub 2 lata. Sytuacja była taka, że zaczęły obowiązywać nowe 
wskaźniki zadłużenia gminy i było spore zagrożenie, czy gmina je spełni. Chodziło także o cele, na które 
fundusz jest przeznaczany. Wójt przedstawił strukturę wydatkowania funduszu sołeckiego jak w 
załączniku nr 8 do protokołu. Stwierdził, że fundusz jest wydatkowany właściwie. Spełnia swoją rolę 
aktywizując lokalną społeczność. Wójt opowiedział się za wyodrębnieniem funduszu sołeckiego.  
 
Przewodniczący Rady wyraził zadowolenie ze stanowiska Wójta.  
 
Radny Andrzej Pieńczewski stwierdził, że na wsiach widać zmiany na lepsze i to też dzięki 
zaangażowaniu tych środków.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski stwierdził, że dobrze, że dzisiaj nikt nie mówi o wycofaniu funduszu. Dzięki 
tym środkom na  wsiach dzieje się wiele pozytywnego również imprezy integracyjne.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że z materiałów wynika, iż fundusz jest właściwie wydatkowany. 
Organizacja imprez pochłania 8% funduszu, to nie jest zbyt dużo. 
 
Radny Przemysław Kotewicz – fundusz sołecki daje możliwość realizacji wielu potrzeb mieszkańców. 
Daje możliwość aktywizacji lokalnej społeczności.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLV/307/2014 w sprawie  
wyra żenia zgody na wyodr ębnienie funduszu sołeckiego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
  
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu funduszu zdrowotnego dla nauczycieli szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie. 
Przewodniczący Rady poinformował, że w ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie Komisji Oświaty z 
Prezesem Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego.  Pani Prezes akceptowała cały regulamin z 
wyjątkiem jednego punktu, który zgodnie z ustaleniem na Komisji zostanie poddany pod głosowanie. W 
rozdziale I w § 2 pkt 6 jest zapisane, że przez tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin, należy rozumieć 
tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin określony w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela, bądź w 
uchwale podjętej na podstawie art. 42 ust. 7 pkt 2 i 3 ustawy Karta Nauczyciela. Przewodniczący Rady 
wyjaśnił, że Rada Gminy uchwałą zmieniła ilości godzin dla nauczycieli pedagogów, logopedów, 
psychologów. Pani Prezes proponuje w pkt 6 wpisać numer tej konkretnej uchwały, a nie ogólnie 
uchwała. Jeżeli Rada przyjmie w wersji proponowanej przez Panią Prezes, to każdorazowa zmiana 
uchwały o wymiarze godzin dla tych nauczycieli będzie wymagała również zmiany uchwały o funduszu 
zdrowotnym. Zapisanie ogólne bez numeru uchwały w przyszłości nie wymusza zmiany uchwały o 
funduszu zdrowotnym. W dyskusji na posiedzeniu Komisji Oświaty wszyscy byli za nie wpisywaniem 
numeru uchwały, ale Pani Prezes optowała za swoim stanowiskiem.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem stanowiska Prezesa Oddziału ZNP. 
Za przyjęciem stanowiska Pani Prezes ZNP nikt nie głosował.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLV/308/2014 w sprawie  
ustalenia regulaminu funduszu zdrowotnego dla naucz ycieli szkół i placówek o światowych 
prowadzonych przez Gmin ę Nowe Miasto Lubawskie.  



Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w likwidacji Szkoły Podstawowej im. Janusza Korczaka w Tylicach. 
Przewodniczący Rady przypomniał, że w ubiegłym roku Rada G miny przyjęła uchwałę o zamiarze 
likwidacji tej szkoły. Od tego czasu wiele się zmieniło. W Tylicach działa już stowarzyszenie, które 
przejmie szkołę. O informację poprosił Panią sekretarz. 
 
Sekretarz poinformowała, że stowarzyszenie przekazało wszystkie dokumenty rejestrowe. Ich 
działalność jest sformalizowana. Odbyły się negocjacje w sprawie przekazania nieruchomości. 
Stowarzyszeniu zostanie przekazana w dzierżawę cała nieruchomość, z wyłączeniem parkingu, placu 
zabaw i biblioteki publicznej. W umowie jest zapisane, że istnieje możliwość prowadzenia biblioteki przez 
stowarzyszenie. Z informacji wynika, że wszystkie dzieci oprócz 2, pragnie kontynuować naukę w szkole 
niepublicznej w Tylicach. Pan Wójt zobowiązał się utrzymać dowożenie dzieci jak dotychczas.  
Stowarzyszenie działa bardzo prężnie. W wyniku własnej działalności pozyskali już 9000 zł. Jest to 
godny partner i są w stanie poprowadzić szkołę.  
 
Radny Józef Szczepański zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały uczniom proponuje się kontynuowanie 
nauki w szkole w Gwiździnach. Jest to sprzeczne z obecnymi działaniami. 
 
Sekretarz odpowiedziała, że obowiązek wskazania szkoły spoczywa na Gminie i dlatego w uchwale 
musi być wskazana szkoła gminna.  
 
Wójt – na sprawę powinni Państwo spojrzeć jako na formalną likwidację. Faktycznie następuje zmiana 
organu prowadzącego. Procedura likwidacji musi zostać przeprowadzona. Szkoła formalnie będzie 
istniała. 
 
Przewodniczący poinformował, że niebawem na Sesji zostanie przedstawiona uchwała o dzierżawie 
nieruchomości dla stowarzyszenia. 
 
Sekretarz wyjaśniła, że będzie to uchwała Rady Gminy o wyrażeniu zgody  na dzierżawę 
stowarzyszeniu całej nieruchomości, na której znajduje się szkoła wraz z budynkami. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że dosyć długo radni dyskutowali na ten temat. Stanowisko radnych 
po długich rozmowach i głosowaniach było takie, że w szkole w Tylicach zostawiamy klasy 0-III. W 
związku z tym, że stowarzyszenie wyraziło chęć przejęcia szkoły, została ona zlikwidowana.  
 
Wójt – Pan Przewodniczący przypomniał, że wolą władz Gminy było przeniesienie trzech oddziałów 
klasowych do szkoły w Gwiździnach. Natomiast wolą społeczeństwa Tylic było, aby szkoła była 
prowadzona w strukturze jak dotychczas. Wójt przypomniał powody i motywy podjęcia tej trudnej decyzji.  
Powołana przez Radę Gminy Komisja ds. racjonalizacji wydatków zbadała kilka wskaźników 
oświatowych, o których mówiło się od dłuższego czasu. Sama komisja powstała z potrzeby racjonalizacji 
wydatków oświatowych. Po zbadaniu tych wskaźników, okazało się, że maleje liczba dzieci w szkołach 
na terenie Gminy. Natomiast liczba etatów nauczycielskich zmniejsza się w znacznie mniejszym stopniu. 
Był duży wskaźnik wydatków na wynagrodzenia, ale wpisywał się w trend w całej Polsce. Około 85% do 
90% wydatków jest przeznaczana na wynagrodzenia. W ostatnich latach Rząd gwarantował podwyżkę 
dla nauczycieli, co skutkowało zwiększeniem wydatków. 60 % nauczycieli posiada stopień nauczyciela 
dyplomowanego, co generuje wysokie koszty. To wszystko spowodowało, że wydatki na oświatę były 
bardzo duże i zagrażało utracie płynności finansowej Gminy. Sytuacja była bardzo poważna. Po roku 
dyskusji i trudnych rozmów także ze społeczeństwem Tylic wypracowaliśmy rozwiązanie, którego finał 
jest na dzisiejszej Sesji. Chociaż jest to formalna likwidacja.  Powstanie szkoła społeczna prowadzona 
przez stowarzyszenie. 
 
Przewodniczący Rady – był to rok pesymistycznych rozważań. Teraz to wszystko jest optymistyczne dla 
uczniów, dla rodziców. Dla mieszkańców w zasadzie nic nie zmieni się. 
 



Radny Józef Szczepański zapytał, ile Gmina zaoszczędziła w związku z likwidacją szkoły. 
 
Wójt odpowiedział, że wyliczeń jeszcze nie ma, ale symulacje wskazują, że będzie to kwota około  
250 000, a może 300 000 zł, w zależności czy stowarzyszenie będzie prowadzić zespół wychowania 
przedszkolnego, czy przedszkole.  
 
Radny Szczepański uważa, że będzie to znacznie mniejsza kwota około 150 000 zł. 
 
Wójt odpowiedział, że szacuje się dotację dla stowarzyszenia w wysokości około 600 000 zł. 
Natomiast budżet szkoły wynosił 950 000 zł, być może po decyzji o łączeniu klas będzie to 900 000 zł. 
 
Radny Marcin Bojarski zapytał o terminy wypowiedzenia umów nauczycielom. Na pewno będą 
wypłacane odprawy, co też jest kosztem. 
 
Wójt odpowiedział, że odprawy będą wypłacane zgodnie z Kartą Nauczyciela. Będziemy starali się 
zminimalizować te koszty. 
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że stosunek pracy wygaśnie 31 sierpnia, niezależnie czy wypowiedzenie 
zostanie doręczone w kwietniu czy w maju. 
 
Radna Bożena Hoppe zapytała, czy przewiduje się politykę zatrudnienia w szkołach gminnych w 
pierwszej kolejności nauczycieli ze zlikwidowanej szkoły. Część nauczycieli z długoletnim stażem z 
pewnością straci pracę.  
 
Wójt odpowiedział, że o tym mówiliśmy wcześniej, że od 1 września rezygnujemy z łączenia 
przedmiotów ścisłych i powstaną niecałe 3 etaty. W szkole w Tylicach było 10 etatów nauczycielskich i 
skutki  tej decyzji mogą dotyczyć dosłownie kilku osób. Niewątpliwie pewien koszt dla nauczycieli będzie. 
Z tym należy liczyć się.  
 
Innych pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, 11 głosami „za”, przy 3 gł osach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymuj ącym si ę podj ęła uchwał ę Nr XLV/309/2014 w sprawie likwidacji Szkoły Podsta wowej 
im. Janusza Korczaka w Tylicach.  
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wzniesienie i lokalizację pomnika generała brygady 
Adolfa Mikołaja Waraksiewicza w Gminie Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Stanisław Bielecki poinformował, że Stowarzyszenie 
Wspierające Rozwój Wsi Jamielnik zwróciło się do Pana Wójta z wnioskiem o umożliwienie budowy 
pomnika generała brygady Adolfa Mikołaja Waraksiewicza z propozycją lokalizacji w Mszanowie, na 
sąsiedniej działce obok Urzędu Gminy. Stowarzyszenie uzyskało pozytywną opinię Wojewódzkiego 
Komitetu Ochrony Pamięci Walk i Męczeństwa w Olsztynie oraz Rady Ochrony Pamięci Walk i 
Męczeństwa w Warszawie. Podjęcie dalszych procedur wymaga zgody Rady Gminy w formie uchwały. 
Życiorys generała Waraksiewicza został zawarty w uzasadnieniu uchwały.  
 
Radna Halina Sieńska wnioskowała, aby lokalizacja pomnika nie kolidowała w sąsiedztwie z drzewkiem 
pamięci Jana Pawła II. 
 
Pan Bielecki odpowiedział, że miejsce lokalizacji pomnika nie będzie kolidowało z rosnącym drzewkiem.  
 
Wójt wyjaśnił, że ta sprawa była poruszana na zebraniu wiejskim w Mszanowie. Drzewko nie zostanie 
naruszone.  



Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLV/310/2014 w sprawie  wyra żenia 
zgody na wzniesienie i lokalizacj ę pomnika generała brygady Adolfa Mikołaja Waraksiew icza w 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie.   
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie apelu do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Warszawie w 
sprawie budowy chodnika wzdłuż drogi Krajowej nr 15 na odcinku Łąki Bratiańskie – Bratian. 
 
Pan Stanisław Bielecki wyjaśnił, że tak jak wspomniał na ostatniej Sesji radny Stefan Ławicki sprawa 
budowy chodnika ciągnie się już dosyć długo. Ostatnio wspólnie z Panem Wójtem spotkali się z 
Dyrektorem Oddziału GDDKiA w Olsztynie i uzyskali informację, iż Generalna Dyrekcja w Warszawie 
prowadzi ranking budowy chodników. W pierwszej kolejności realizowane są te chodniki, które posiadają 
dokumentację techniczną. Jest to wkład samorządu w realizację inwestycji. Projekt techniczny na 
budowę chodnika w Bratianie po poprawkach ma być gotowy do końca miesiąca. Chodnik będzie po 
lewej stronie od Łąk Bratiańskich do Bratiana.  
 
Radny Ławicki proponował dopisanie do uzasadnienia ilości budynków w tej okolicy.  
 
Wójt odpowiedział, że można dopisać ilość mieszkańców.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Starostwo Powiatowe także wystosowało apel do Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Warszawie w sprawie poparcia budowy chodnika. 
 
Sołtys Sienkowski poinformował, że Komenda Powiatowe Policji także wcześniej poparła starania o 
budowę tego chodnika. 
 
Wójt odpowiedział, że policja wyraziła opinię przy okazji wnioskowania o zawarcie porozumienia z 
Generalną Dyrekcją. Opinia znajduje się w olsztyńskim Oddziale GDDKiA.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLV/311/2014 w sprawie   
apelu do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autos trad w Warszawie w sprawie budowy 
chodnika wzdłu ż drogi Krajowej nr 15 na odcinku Ł ąki Bratia ńskie – Bratian. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
 
Ad 17 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie do Programu Odnowy Wsi 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego pn. „Wieś Warmii, Mazur i Powiśla miejscem, w którym warto 
żyć...” oraz zgłoszenia sołectwa Mszanowo do ww. Programu. 
 
Pani Judyta Witkowska wyjaśniła, że na zebraniach wiejskich przekazywano informację na temat 
możliwości przystąpienia do Programu Odnowy Wsi Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Chęć 
przystąpienia do Programu wyraziło sołectwo Mszanowo. W celu umożliwienia sołectwu udział w 
Programie konieczne jest zgłoszenie również Gminy w formie uchwały. Omówiła cele i ideę Programu. 
 
Przewodniczący Rady zapytał jakie koszty będzie ponosić Gmina realizując projekt. 
 
Pani Witkowska odpowiedziała, że system wsparcia Gminy może opierać się na funduszu sołeckim lub 
bezpośrednio z budżetu Gminy.  Zasady pomocy dla sołectwa zostaną określone w terminie 1 miesiąca 
od powołania grupy odnowy wsi.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLV/312/2014 w sprawie   



przyst ąpienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie do Programu Odno wy Wsi Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego pn. „Wie ś Warmii, Mazur i Powi śla miejscem, w którym warto żyć...” 
oraz zgłoszenia sołectwa Mszanowo do ww. Programu.  
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
Ad 18 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał Pani Skarbnik kiedy przewiduje wypłaty zwrotu podatku 
akcyzowego dla rolników. Radny sugerował również, aby przed rozpoczęciem remontu świetlicy w 
Nawrze dokonać przeglądu i wymiany instalacji elektrycznej dlatego, że w poprzednich latach zużycie 
energii było bardzo duże, a w świetlicy nic się nie działo. 
 
W sprawie zwrotu akcyzy Skarbnik odpowiedziała, że wypłata zawsze następuje po otrzymaniu środków 
z województwa. Prawdopodobnie będzie to pod koniec kwietnia. Nie angażujemy własnych środków.  
 
Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania z poprzedniej Sesji. 

Na poprzedniej Sesji Pan Marek Miecznikowski zgłosił problemy z nową drogą betonową. Zaraz 
w dniu Sesji komisja w składzie: Pan radny Przemysław Kotewicz, Pan Kierownik Referatu Inwestycji i 
Rozwoju, Pan Paweł Oelberg – specjalista ds. dróg gminnych, Pan Leszek Moczadło – Prezes ZUK oraz 
Pan Marek Miecznikowski- sołtys dokonali wizji lokalnej drogi. Informacja przekazana przez Pana 
sołtysa okazała się nieprawdziwa, gdyż oględziny nie wykazały żadnych nieprawidłowości, ani usterek. 

Pani Sołtys Anna Dymowska zgłaszała problem niezgodności numeru licznika występującego na 
fakturach z rzeczywistym numerem urządzenia zainstalowanego w świetlicy. Sprawa toczy się już od 
26.08.2013 r. kiedy dokonaliśmy pisemnego zgłoszenia awarii licznika, nie otrzymaliśmy jednak zwrotnej 
odpowiedzi. Aktualnie dokonaliśmy telefonicznego zgłoszenia awarii. Do 8 kwietnia Energa Operator ma 
dokonać sprawdzenia. Wójt prosił, aby Pani Sołtys na bieżąco informowała jeżeli firma energetyczna nie 
dotrze do świetlicy w przewidzianym terminie. 

Pani Anna Dymowska wnioskowała również o zainstalowanie odrębnego licznika dla OSP, 
motywując prośbę utrudnieniem w zakresie rozliczeń z osobami wynajmującymi salę. W związku z 
określeniem w zarządzeniu Wójta w sprawie wynajmu świetlic, ryczałtowych stawek za media, bez 
względu na faktyczne zużycie, nie będzie konieczności montażu dodatkowego licznika.  

Pani sołtys wnioskowała także o naprawę schodów przy budynku świetlicy w Jamielniku wraz z 
wykonaniem podjazdu dla osób niepełnosprawnych. W związku z tym, że wykonanie tych prac nie 
uwzględniono w tegorocznych wydatkach budżetowych, realizacja nastąpi w sytuacji zabezpieczenia 
środków. Oszacowano koszt robót na kwotę około 4,5 tys. zł.  

Pani radna Mirosława Granica zgłaszała awarię lamp solarnych przy nowej drodze Jamielnik – 
Gryźliny. Kwestia ta wielokrotnie była zgłaszana wykonawcy. Ostatnie zgłoszenie wysłano w bieżącym 
miesiącu. 

W związku z wnioskiem radnego Przemysława Kotewicza o wycinkę pięciu olch w miejscu placu 
rekreacyjnego nad jeziorem w Radomnie, Gmina wystąpiła z wnioskiem do Powiatu Nowomiejskiego o 
wyrażenie na to zgody. 
Następnie Wójt udzielił odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 

- Radnemu Wiśniewskiemu w sprawie pomyłki w załączniku dot. inwestycji odpowiedziała Pani 
Skarbnik. Pan Wójt zapewnił, że żadna inwestycja nie będzie zdjęta z budżetu bez wiedzy Rady.  

- W sprawie terminu rozpoczęcia budowy drogi Nawra - Ustronie Wójt odpowiedział, że wybrano 
wykonawcę. Będzie to Zakład Usług Komunalnych  w Mszanowie. Termin rozpoczęcia nie został jeszcze 
określony. Obecnie realizują budowę sieci wodociągowej Tyliczki-Gwiździny. Spodziewać się można, że 
po zakończeniu tej inwestycji. 

 - W sprawie wyjaśnienia wysokiego zużycia energii w świetlicy w Nawrze Pan Wójt 
odpowiedział, że sprawa będzie wyjaśniona, ale wcześniej też podejmowano działania w tym kierunku. 
Pan Kierownik Referatu Inwestycji poinformował, że  wcześniej sprawdzano  prawidłowość podłączeń 
wszystkich użytkowników w tym budynku i są one prawidłowe. Podczas remontu zostanie wymieniona 
instalacja. 

- Pani sołtys Anna Dymowska swoje zapytanie kierowała do Pani radnej Grzywacz. Wójt zwrócił 
uwagę, że w punkcie zapytania i wnioski radni kierują zapytania do Wójta. Sołtysi również mogą 



zgłaszać zapytania, po udzieleniu głosu przez Przewodniczącego Rady. W sprawie wykorzystania kostki 
brukowej Pan Wójt odpowiedział, że na placu przy świetlicy jest składowana kostka zakupiona z 
funduszu sołeckiego, która nie została wykorzystana w minionych latach. Dysponentem tej kostki jest 
sołectwo. Może być wykorzystana na budowę chodnika, czy drogi, którą wskaże sołectwo.  

- W sprawie szerszej informacji na temat spotkania z Dyrektorem Oddziału Olsztyńskiego 
GDDKiA , radnemu Ławickiemu Pan Wójt odpowiedział, że w części odpowiedział już Pan Kierownik 
Bielecki, który również uczestniczył w tym spotkaniu. Dyrektor stwierdził, że są nikłe szanse na realizację 
w bieżącym roku. Decyzje zapadają na poziomie jednostki centralnej w Warszawie. W działaniach 
Gminy od 2011 roku zawarte zostało porozumienie z Generalną Dyrekcją w Olsztynie. Na ukończeniu 
jest dokumentacja techniczna, która znacznie przybliża nas do realizacji celu. 

- W sprawie odpowiedzialności przy organizacji festynów i imprez plenerowych, radnemu 
Pieńczewskiemu Pan Wójt odpowiedział, że mamy ubezpieczenie organizacji imprez gminnych, także 
organizowane przez jednostki podległe gminie, czyli sołectwa. W przypadku żądania zadośćuczynienia 
musi być wina po stronie Gminy lub jednostki. Z radcą Pan Wójt wyjaśni, czy ubezpieczenie obejmuje 
również podmioty wykonujące usługi na imprezie typu przejażdżka konna i inne atrakcje. Poinformował, 
że na najbliższym spotkaniu z sołtysami zostaną przekazane warunki ubezpieczenia. Sołtysom zostanie 
zreferowana ta sprawa. 

- Radnemu Szczepańskiemu Pan Wójt odpowiedział, że budowa drogi do cmentarza jest 
zaplanowana w budżecie. W sprawie naprawy drogi wojewódzkiej oraz naprawy drogi w kierunku 
Mroczenka odpowiedział, że wystąpi z pismami do zarządców tych dróg. W sprawie wydłużenia do 14 
dni terminu płatności za wodę odpowiedź zostanie udzielona na następnej sesji. 

- W sprawie zasilania energetycznego w szatni przy boisku sportowym w Radomnie radnemu 
Kotewiczowi, Pan Wójt odpowiedział, że sprawa jest wyjaśniana z Prezesem Klubu Sportowego. 

- Sołtysowi Sienkowskiemu w sprawie postawienia lustra na drodze krajowej w celu poprawienia 
bezpieczeństwa wyjazdu z ul. Długiej w Bratianie Pan Wójt odpowiedział, że wniosek zostanie wysłany 
do Generalnej Dyrekcji dróg Krajowych i Autostrad. W sprawie postawienia znaku ograniczenia 
prędkości przy szkole i na moście w Bratianie odpowiedział, że sprawa zostanie rozpoznana. 
Wymagana jest również opinia policji.  

- W sprawie drogi Bratian – Kaczek, Pan Wójt odpowiedział, że przetarg na budowę tej drogi 
zostanie rozstrzygnięty w najbliższych dniach. Wcześniej 2 przetargi zostały unieważnione. W drugim 
przetargu inwestycja została podzielona na 3 zadania: budowę odwodnienia drogi, budowę jezdni, 
budowę polbruków i chodników. W II przetargu rozstrzygnięto drugie zadanie. Oferty mieściły się w 
kwocie środków zabezpieczonych w budżecie.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał, kto zgłosił się na gońca. 
Wójt odpowiedział, że zgłosiło 13 chętnych. Wszyscy z terenu Gminy. Wygrała osoba ze Skarlina. 
 
Ad 19  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski zamknął 
obrady XLV Sesji Ray Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 

Sekretarz obrad                                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

Stefan Ławicki                                                                                  Roman Biegajski 


